
در حالی با اقدام 
سعيد احمديان 

   گزارش
خودجـــوش 
کاپیتـان تیـم 
شهید حسن نوفلاح، مدال و کاپ قهرمانی این 
تیم در لیگ برتر واترپلو به خانواده این شهید 
اهدا شد و نام این شـهید سرزبان ها افتاد که 
بیشـتر شـهدای ورزش با کم کاری متولیان 

ورزش در غربت و محجوریت هستند.
شنبه هفته گذشته در حالي ليگ برتر واترپلو به 
پايان رسيد كه يك قهرمان غيرمنتظره داشت؛ 
تيم ش��هيد حس��ن نوفلاح، يك تيم يكدست و 
جوان كه توانس��ت همه معادلات را به هم بزند 
و سيدمحمدسعيد ميرمهدي، كاپيتان باسابقه 
تيم جام س��ي و يكمين دوره را بالاي س��ر ببرد. 
قهرماني شهيد حس��ن نوفلاح كه به نام يكي از 
شهداي ورزش كشور است، وقتي قابل توجه تر 
ش��د كه كاپيتان و سرپرس��ت روز پنج شنبه به 
ديدار خانواده شهيد نوفلاح رفتند و مدال و كاپ 
قهرماني را به آنها اهدا كردند؛ يك حركت ارزشي 

و قابل تقدير. 
   خوشحالي مادر و مدالي که تقدیم شد

تيم ش��هيد حسن نوفلاح دو س��ال پيش شكل 
گرفت؛ تيمي كه در اولين حض��ور در ليگ برتر 
توانس��ت در حضور تيم هاي بزرگ به مقام نايب 
قهرماني برس��د، آن هم با دس��ت خالي و بدون 
اسپانس��ر و بازيكنان جوان. سيدمحمدس��عيد 
ميرمه��دي، كاپيت��ان تي��م ش��هيد نوف��لاح 
صحبت هاي��ش را در گفت وگ��و ب��ا »ج��وان« 
اينطور آغاز مي كند: »متأس��فانه يا خوشبختانه 
ما نتوانس��تيم حامي مالي پي��دا كنيم، تصميم 
گرفتيم با تبرك و تقدس اسم شهيد بزرگوار در 
مسابقات ش��ركت كنيم، خيلي از خانواده هايي 
كه فرزندش��ان در تيم هاي پايه هس��تند به تيم 
بزرگسالان كمك مي كردند تا هزينه پي سي آر، 
تغذيه و لباس را پوش��ش بدهيم.« تيم ش��هيد 
حس��ن نوفلاح امس��ال در دومين دوره با وجود 
نداش��تن بازيكنان گران قيم��ت و ملي پوش، از 
تيم هايي مانند دانش��گاه آزاد و نفت اميديه كه 
مدعي اصلي بودند، توانست پيش بيفتد و در عين 

شگفتي، جام قهرماني را به خانه ببرد. 
پس از قهرماني، كاپيتان تيم تصميم مي گيرد كه 
مدالش را به خانواده ش��هيد نوفلاح تقديم كند، 
ميرمهدي درب��اره اينكه چطور ب��ه اين تصميم 
رس��يد، مي گويد: »يك روز پس از قهرماني تيم، 
برادر بزرگوار شهيد نوفلاح با من تماس گرفتند و 
اشاره كردند كه مادرم از اخبار تلويزيون، قهرماني 
تيم شهيد نوفلاح را ديدند و تشكر كردند از اينكه 
اسم ش��هيد را برده ايم. اين را كه شنيدم منقلب 
شدم. به صورت خودجوش به ذهنم رسيد گفتم 
اگر اجازه مي دهيد خدمتتان برس��م، به هر حال 
سال هاست در استخر شهيد فلاح تمرين مي كنم 
و بازي مي كنم. سرپرست تيم هم گفت كه كاپ 
قهرماني چه جايي بهتر از اينكه در خانه ش��هيد 

باش��د و قرار ش��د علاوه بر مدال، كاپ را هم به 
خانواده اهدا كنيم.«

ميرمهدي معتقد است كه خانواده شهدا در ورزش 
محجور هستند: »ما با اين قهرماني توانستيم نام 
ش��هيد نوفلاح را در رش��ته اي مانند واترپلو كه 
برخلاف فوتبال زياد در رسانه ها ديده نمي شود 
س��ر زبان ها بيندازيم، وقتي خوشحالي خانواده 
ش��هيد را ش��نيديم، واقعاً براي ما باارزش بود و 
نشان داد چقدر شهدا در ورزش محجور هستند 
و ما بايد بيش��تر ياد آنها را زنده نگه داريم، چون 
مديون شان هستيم كه از جان شان گذشتند تا 

خوشحالي داشته باشيم.«
صبح پنج شنبه كاپيتان و سرپرست تيم شهيد فلاح 
به ديدار خانواده اين شهيد مي روند و مدال و كاپ را 
به آنها تقديم مي كنند. ميرمهدي به صحبت هاي 
مادر ش��هيد نوفلاح در اين ديدار اشاره مي كند: 
»مادر ش��هيد گفتند كه مي دانستم استخري به 
نام فرزند شهيدم هست، اما وقتي جشن قهرماني 
تيم و خوش��حالي بازيكنان را در اخبار تلويزيون 
ديدم، انگار پسرم حسن هم بين بقيه بچه ها بود 
و خوشحالی مي كند و يادش براي من زنده شد. 
خيلي تشكر كردند كه ياد شهدا را زنده نگه داشتيد 

و براي تيم تاج گل فرستاده بودند.«
    قهرماني که فداي وطن شد

اما شهيد حس��ن نوفلاح كه بود؟ متولد 1340 

و يكي از قهرمانان و ملي پوش��ان رش��ته واترپلو 
و ركوردداران رشته ش��نا كه 24بهمن1361 بر 
اثر جراحات حاصله در عمليات والفجر مقدماتي، 
در بيمارس��تان نمازي ش��يراز به فيض شهادت 
مي رسد. حسين نوفلاح برادر شهيد در گفت وگو 
با »جوان« درباره فعاليت هاي ورزشي اين شهيد 
مي گويد: »از دوره نوجواني با برادرم و همراه ديگر 
برادر كوچك ترم به استخر شركت نفت مي رفتيم 
و از آنجا بود كه شهيد فعاليت هاي ورزشي را در 
رشته شنا آغاز كرد. ايشان فعاليت شان بيشتر از 
من بود و عضو باشگاه نفت شد و بعد از انقلاب با 
توجه به حضور مربيان واترپلو، از س��ال 59 وارد 
اين رشته ش��دند. اخوي ما پس از دعوت به تيم 
ملي قرار بود به مسابقات آسيايي هند همراه تيم 
ملي واترپلو اعزام ش��ود اما حضور بعضي آدم ها 
كه در ورزش ب��ه بچه ه��اي حزب اللهي ميدان 
نمی دادند باعث ش��د تا همراه تيم اعزام ش��ود. 

آدم هايي كه امروز هم حضور دارند.«
ش��هيد نوفلاح پ��س از انقلاب ه��م در تيم هاي 
فجر و فتح به فعالي��ت ادامه مي دهد. با ش��روع 
جنگ، بچه هاي اين تيم واترپلو كه مربي اين تيم 
محسوری از رزمندگان جنگ بود، دور هم جمع 
مي شوند و تصميم مي گيرند براي دفاع از كشور 
به جبهه ها بروند. برادر شهيد درباره اينكه چطور 
شهيد نوفلاح در اوج ورزش قهرماني، ورزش را رها 

مي كند و به جبهه مي رود، مي گويد: »به هر حال 
يك تكليف بود كه به گردن همه بود و يك وظيفه 
شرعي بود و رشادت هاي جوانان كشورمان باعث 

شد يك وجب از خاك كشورمان هم كم نشود.«
حسين نوفلاح با تش��كر از تيم واترپلوي شهيد 
حسن نوفلاح و مس��ئولان اين تيم از صداوسيما 
گلايه مي كند: »تيم هايي مانند شهيد نوفلاح، يك 
كار ارزشي انجام مي دهند و ياد و نام شهيد را زنده 
نگه مي دارند. شهيدان زيادي در ورزش هستند؛ 
ش��هيد هادي و خيلي از ش��هداي ديگر كه بايد 
وزارت ورزش براي معرفي شان به جامعه ورزش 
برنامه ريزي كند، البته از صداسيما گلايه داريم؛ 
وقتي تيم قهرمان مي شود، مي گويد تيم نوفلاح، 

چرا نبايد پسوند شهيد در اخبار مطرح شود.«
برادر شهيد نوفلاح به شرايط سختي كه اين تيم 
داشته است، مي پردازد و خواهان حمايت وزارت 
ورزش مي شود: »از پارسال بازي هاي تيم نوفلاح 
را پيگيري مي ك��ردم كه نايب قهرمان ش��دند، 
متأسفانه اسپانس��رها به دليل اينكه نكند شائبه 
استفاده ش��عاري حمايت از تيمي كه اسم شهيد 
دارد، مطرح ش��ود، جلو نمي آيند. معتقدم براي 
حمايت تيم هايي مانند شهيد نوفلاح بايد وزارت 
ورزش وارد ميدان شود، به هر حال ورزشكاراني كه 
راهي بازي هاي آسيايي، المپيك و جهاني مي شوند 

از دل همين جوانان معرفي مي شوند.«
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دنيا حيدري

شيوا نوروزي

لیگ اروپا، »مارادونا « خوش یمن براي بارسا
صعود پورتو در شب درخشش طارمي

چهره تيم هاي راه يافته به مرحله يك هشتم نهايي ليگ اروپا پنج شنبه شب 
با بسته شدن پرونده پلي آف اين رقابت ها مشخص شد. 

لايپزيش آلمان، آتالانتای ايتاليا، براگای پرتغال، پورتوی پرتغال، گلاسكو 
رنجرز اسكاتلند، بارسلونای اسپانيا، رئال بتيس اسپانيا و سويای اسپانيا 
تيم هايي بودند كه در شب درخشش ملي پوش فوتبال ايران به يك هشتم 
نهايي راه يافته و در مراسم قرعه كشي روز گذشته حريفان خود را )تيم هاي 

صدرنشين مرحله گروهي ليگ اروپا( شناختند. 
    برخورد پورتو به لیون در پي درخشش طارمي

يكي از جذاب ترين ديدارهاي دور برگش��ت پلي آف ليگ اروپا بي ش��ك 
مصاف پورتو با لاتزيو در ورزش��گاه المپيكو بود. پورتو البته در دور رفت 
موفق به برتري خانگي 2 بر يك شده بود، ولی بازي در زمين حريف آن هم 
وقتي تنها شانس راهيابي به مرحله بعد باشد، مي تواند كار را سخت كند 
اما نه براي تيمي كه مهدي طارمي را در تركيب دارد؛ ملي پوش ايراني ای 
كه براي موفقيت تيمش و صعود آن به يك هشتم نهايي همه كار كرد؛ از 
گرفتن پنالتي تا گل كردن آن و پاس گلي كه نسخه حريف ايتاليايي را 
براي حذف كردن از گردونه رقابت ها پيچيد، هر چند س��رنگون ش��دن 
لژيونر ايراني پورتو ابتدا از سوي داور تمارض تصور شد اما VAR ثابت كرد 
كه حريف چاره اي جز سرنگوني براي متوقف كردن طارمي نداشته است؛ 
تصميمي كه براي ميزبان گران تمام شد. وقتي بازيكن ايراني پورتو خود 
پشت توپ قرار گرفت و به رغم آنكه گلر به درستي جهت ضربه را تشخيص 
داده بود توپ را در كنج دروازه جاي داد تا در پايان بازي از عملكرد خود و 
تيمش و مهم تر از همه نتيجه به دست آمده رضايت كامل را داشته باشد. 
ساري اما برخلاف بازنگري صحنه پنالتي باز هم از تصميم قاضي ميدان 
شاكي و بر اين باور بود طارمي ضمن تمارض موفق به دور زدن كمك داور 
ويدئويي شده است؛ اعتراضي كه بيشتر به عدم توانايي سرمربي لاتزيو در 
هضم درخشش طارمي بود كه مي توان گفت بيشترين نقش را در موفقيت 
تيمش براي راهيابي به يك هشتم نهايي و حذف ميزبان در پلي آف داشت. 
صعود پورتو به يك هشتم، احتمال رويارويي طارمي با سردار آزمون را در 
رقابت 16تيم برتر جام بر سر زبان ها انداخت اما قرعه اين مرحله نماينده 

پرتغالي ليگ اروپا المپيك ليون فرانسه بود. 
    قرعه ساده کاتالان ها

بارسا كه با جاماندن در رده سوم جدول گروه E ليگ قهرمانان به پلي آف ليگ 
اروپا راه يافت، برخلاف تساوي دور رفت مقابل ناپولي، از آخرين شانس خود 
براي حضور در يك هشتم نهايي به بهترين نحو ممكن استفاده كرد و با برتري 
4 بر 2 در ورزشگاه مارادوناي ناپل، به مرحله بعد راه يافت؛ موفقيتي كه نتيجه 
آمار درخشش خريدهاي زمستاني كاتالان ها بود كه خوشحالي زايد الوصف 
ژاوي را به دنبال داشت؛ »گفته بودم كه بارسا بار ديگر برمي گردد.« سرمربي 
جوان آبي اناري ها در حالي از صعود به يك هشتم نهايي ليگ اروپا شادمان 
است كه حضور در اين رقابت ها براي بارسا افت است نه افتخار؛ تيمي كه اين 
فصل تك تك فرصت هاي خود را براي بالا بردن جام قهرماني از دست داده، 
از حضور در رده چهارم جدول لاليگا گرفته تا حذف از كوپا دل ري و سوپرجام 
و همچنين بسته شدن پرونده حضورش در ليگ قهرمانان اروپا و حالا تنها 
يك فرصت براي كسب جام باقي مانده و آن ليگ اروپاست؛ رقابت هايي كه بر 
اساس قرعه كشي انجام شده است. شاگردان ژاوي در يك هشتم اين رقابت ها 
بايد با گالاتاسراي تركيه ديدار كنند؛ مصافي آسان كه كار آبي اناري ها را براي 
راه يافتن به جمع هش��ت تيم نهايي و يك چهارم ساده مي كند، اما صعود 
احتمالي به جمع هشت تيم برتر جام نمي تواند به معناي پايان كار و رسيدن 
دست بارسا به جام و تنها قهرماني باقي مانده اين فصل باشد و دستيابي به 
اين مهم بي شك براي ژاوي و شاگردانش كار ساده اي نخواهد بود، مگر آنكه 
خريدهاي زمس��تاني كه تا اينجاي كار درخشش قابل توجهي داشته اند، 
كاتالان ها و سرمربي جوان آن را در اين مسير ياري كنند تا دست آبي اناري ها 

اين فصل حداقل به يك جام هم كه شده برسد!
   قرعه یك هشتم نهایي لیگ اروپا

قرعه كشي مرحله يك هشتم رقابت هاي ليگ اروپا در حالي روز گذشته 
انجام شد كه تيم هاي برتر پلي آف به مصاف صدرنشينان مرحله گروهي 
رفتند، به طوري كه بارسا با گالاتاسراي، پورتو با ليون، گلاسكو رنجرز با 
ستاره س��رخ بلگراد، براگای پرتغال با موناكو، آتالانتا با لوركوزن، سويا با 
وستهام، رئال بتيس با فرانكوفرت و لايپزيش با اسپارتاك ديدار مي كنند.

حاشیه ای بر اهدای مدال و کاپ قهرمانی تیم شهید حسن نوفلاح در لیگ برتر واترپلو به خانواده شهید

نگاه دولت به كشتي حمایتي استتقدیم جام واترپلو به قهرمان شهید ملت
كمپ تيم هاي ملي شهيد سپهبد حاج قاسم سليماني ميهماني ويژه داشت. 
محمد مخبر، معاون اول رئيس جمهور كه براي ديدار با دوبنده پوش��ان 
آزادكار ايران راهي كمپ تيم هاي ملي كشتي شده بود و در اين بازديد كه 
با حضور جمعي از مسئولان وزارت ورزش و فدراسيون كشتي همراه بود از 
علاقه شخصي خود به كشتي، توجه ويژه رياست جمهوري به ورزش اول 
كشور و شور و شعف مردم از موفقيت هاي اين رشته محبوب گفت: »كشتي 
پرافتخارترين رش��ته ورزشي كش��ور در المپيك ها، بازي هاي آسيايي، 
رقابت هاي جهاني و مس��ابقات قهرماني آسياست كه ريشه در فرهنگ، 
سنت و تاريخ كش��ور ما دارد و به عنوان ورزش اول و ملي كشور شناخته 
مي شود و با توجه به محبوبيت اين رشته بين مردم، نگاه هيئت دولت به 
ويژه شخص آقای رئيسي به عنوان فرد اول اجرايي كشور به ورزش كشور 

به خصوص كشتي نگاهي مثبت و حمايتي است.«

 آقایي بعد از 12سال 
سابر ایران را صاحب مدال كرد

شمشيربازي سابر ايران بعد از 12سال بار ديگر روي سكو رفت. تيم ملي سابر 
نوجوانان ايران كه با سه نماينده در رقابت هاي شمشيربازي نوجوانان آسيا 
شركت كرده بود، بعد از سال ها موفق به كسب مدال شد و در ازبكستان روي 
سكو رفت. نيما آقايي كه با قبول شكست در مرحله نيمه نهايي از راهيابي به 
فينال بازماند به همراه نماينده كويت به گردن آويز برنز دست يافت. آخرين 
مدال نوجوانان ايران به سال 2010 و ميزباني مانيل فيليپين بازمي گردد كه 
فرزاد به همراه شمشيرباز هنگ كنگ مدال برنز مشترك را كسب كرده بود. 
نكته جالب اما اين بود كه مجتبي عابديني، سرمربي نيما آقايي سال 79 موفق 
به كسب خوش رنگ ترين مدال اين رقابت ها شده بود و حالا بعد از سال ها 

شاگرد او نيز با دست پر و كسب برنز اين مسابقات را به پايان برده است

احتمال از دست رفتن جام جهاني تیراندازي مصر 
تلاش مسئولان فدراسيون تيراندازي هنوز به ثمر ننشسته و ويزاي كاروان 
13نفره ايران براي حضور در جام جهاني مصر صادر نشده است. هر چند 
به گفته موسوي، دبير فدراسيون تيراندازي در جام جهاني مصر سهميه 
المپيك پاريس توزيع نمي شود و سهميه بزرگ ترين رويداد ورزشي دنيا در 
رقابت هايي كه سال 1401 و بعد از بازي هاي آسيايي برگزار مي شود، توزيع 
مي گردد و تيراندازي سه جام جهاني ديگر در برزيل، جمهوری آذربايجان و 
كره جنوبي را كه شش ماه اول سال آينده است نيز پيش رو دارد اما حضور 
در اين رقابت ها كه با وجود تلاش فراوان ويزاي آن هنوز صادر نشده براي 

آمادگي ملي پوشان تيراندازي ايران اهميت بسيار دارد.

استعفا نمي  كنم، به درد كشتي نخورم مي روم

سپاهان و پیكان صعود كردند
تيم هاي واليبال       خبر
سپاهان و پيكان 
با تكرار پيروزي هاي 3 بر صفر ديدار هاي رفت 
خود مقابل پ��اس گرگان و ش��هرداري اروميه 
راهي مرحله بعد رقابت هاي ليگ برتر واليبال 
شدند. در آغاز دور برگشت مرحله پلي آف اين 
مسابقات، عصر پنج شنبه پيكان در تهران 3بر 
صفر شهرداري اروميه را برد و سپاهان در گرگان 
با همين نتيجه پاس اين شهر را مغلوب كرد. به 

اين ترتيب دو تيم با كسب دومين پيروزي راهي 
مرحله بعد مسابقات شدند. چهره دو تيم ديگر 
صعودكننده هم از ميان تيم هاي مقاومت يزد، 
مس رفسنجان، فولاد سيرجان و لبنيات آمل 
مشخص مي شود. چهارشنبه گذشته مقاومت 
يزد در خانه 3 بر2 مس رفسنجان را برد و فولاد 
سيرجان 3 بر يك از سد ميهمان خود لبنيات 
هراز آمل گذشت تا بازي هاي ديروز اين تيم ها 

حساسيت بيشتري پيدا كند. 

شكست مقابل قزاقستان را كمتر 
فريدون حسن

      بازتاب
كس��ي باور داش��ت ام��ا آنچه 
پنج ش��نبه بعدازظهر در سالن 
بسكتبال مجموعه ورزش��ي آزادي رخ داد ثابت كرد در ميدان 
مسابقه نمي توان به س��وابق و آمار و ارقام تكيه كرد. تيم ملي 
بسكتبال ايران در اولين بازي خود از دومين پنجره انتخابي جام 
جهاني 2023 در حالي مغلوب قزاقستان شد كه تا پيش از اين 
مقابل اين حريف نباخته بود اما سردرگمي و شايد غرور بيجاي 
شاگردان مصطفي هاشمي كاري كرد كه ايران اين بازي را ببازد. 
بازي با قدرت نمايي قزاق ها شروع شد و آنها كوارتر اول را 18 بر 
15 بردند. اي��ران در دو كوارتر بعدي به خ��ود آمد و به ترتيب 
23بر18 و 20 بر12 پيروز ش��د تا بااختلاف 10 امتيازي پا به 
كوارتر آخر بگذارد اما قزاق ها باز هم شگفت زده مان كردند و با 
برتري 20 بر 12 در نهايت با نتيجه 73 بر 69 پيروز اين ميدان 
شدند. آنچه در اين ديدار به وضوح مشخص بود، سردرگمي و 

اش��تباهات زي��اد بازيكنان اي��ران در حفظ توپ، اس��تفاده از 
موقعيت هاي زير حلقه و پرتاب هاي سه امتيازي بود.  مصطفي 
هاشمي، سرمربي تيم ملي بعد از اين شكست ناباورانه با ادبياتي 
نه چندان مناسب گفت: »اگر ما با همين  شرايط 100بار هم با 
قزاقس��تان بازي كنيم، باز ه��م كار به دو دقيقه آخر كش��يده 
مي شود. الان پتانسيل تيم ما با قزاقس��تان با يار خارجي يكي 
اس��ت. ما بايد ياد بگيريم اگر بازيكناني مانن��د صمد، حامد و 
كامراني را هم نداشتيم، بتوانيم بازي كنيم. پيش بيني من بود 
كه بازي به ثانيه هاي آخر مي كشد. در جايي كه مي توانستيم 
واكنش مثبت انجام دهيم، توپ ها را از دست داديم. بازي خوبي 
انجام نداديم، اما  بد هم نبوديم. ذات ورزش همين است و ممكن 
است اشتباهاتي هم باشد.« هاشمي در خصوص ديدار حساس 
و مهم ايران مقابل سوريه هم گفت: »بايد ياد بگيريم اشتباهات 
خود را تكرار نكنيم و با بازي بعدي مقابل سوريه فكر كنيم. يقين 

بدانيد كه ما مي بريم و به جام جهاني صعود خواهيم كرد.«

باخت ناباورانه ایران مقابل قزاقستان

هاشمي: نه خوب بودیم نه بد!

خبر ابطال حكم رياست فدراسيون هايي كه رؤساي 
حامد قهرماني

    چهره
آنها در هيئت علمي دانشگاه ها حضور دارند، از 
سوي هيئت اجرايي كميته ملي المپيك از آن 
دست خبرهايي بود كه مي شد منتظر تبعات زياد آن بود. طبيعي هم بود كه 

رؤسايي مثل عليرضا دبير كه چندان رابطه خوبي هم با كميته ملي المپيك 
ندارند، نسبت به اين خبر واكنش نشان دهند. رئيس فدراسيون 

كشتي كه اين روزها س��خت درگير برنامه هاي پرحجم 
كشتي در روزهاي پاياني سال است، مي گويد، اهل استعفا 
كردن نيس��ت و هرجا احس��اس كند به درد كش��تي 
نمي خورد، كنار مي رود،  با اين حال اما مثل هميش��ه 
شمشير را از رو براي هيئت اجرايي كميته ملي المپيك 
مي بن��دد: »من اصلاً مأم��ور نيس��تم، ريالي هم از 
فدراسيون كشتي نمي گيرم، براي خودم هم كار 
نمي كنم، هر كاري كه انجام مي دهم براي كشتي 

است اما بايد مشخص ش��ود كه رأي ديوان عدالت 
اداري بالاتر است يا قانون مجلس. از نظر قانون چهار سال 

هيئت اجرايي به پايان رس��يده و هر مصوبه اي تا مجمع 
غيرقانوني است. پيشنهاد من بود برخي رؤسا كه حتي 
فدراس��يون ندارند، كنار بروند، اين اف��راد نبايد براي 
فدراسيون هاي المپيكي تصميم بگيرند. صالحي اميري 

خودش انگيزه اي براي ادامه كار ندارد  دوستان اگر نباشند، 
بهتر است. اگر بودجه فدراسيون را مي خواهيم، سهم خواهي 

نيست. من اگر شهوت قدرت داشتم، براي رياست مي آمدم.«

مشكلاتي كه تمامي ندارد
آنتوني الانگا براي آنكه ناجي منچستريونايتد 
شود، فقط به چند دقيقه زمان نياز داشت. 
بازيكن جوان منچستر در شبي كه تيمش 
مقابل اتلتيكومادريد در ليگ قهرمانان بازي 
ضعيفي انجام داد به يك ستاره تبديل شد. 
تساوي يك- يك من يونايتد را از شكست 
نج��ات داد و آنها هنوز در بازي برگش��ت 
فرصت دارن��د براي صعود ب��ه يك چهارم 
نهايي تلاش كنند. گل دقيق��ه80 الانگا 
اولين شوت در چارچوب تيم رانگنيك در اين بازي بود! شياطين هنوز به 
بازي برگشت در اولدترافورد اميد دارند ولي با اين شيوه در مصاف دوباره با 
مادريدي ها قطعاً به مشكل برخواهند خورد. بي ثباتي در خط دفاع چالشي 
است كه حتي با آمدن رالف رانگنيك هم از بين نرفته و ضعف مدافعان به 
راحتي تيم هاي حريف را به گل مي رساند. در 13بازي اخير منچستر فقط 
سه كلين شيت به نام اين تيم ثبت شده است. گل زودهنگام شرايط را به 
نفع اتلتيكو پيش برد و شاگردان سيمئونه در جريان بازي براي استفاده از 
اشتباهات حريف برنامه داشتند. در حالي كه يونايتد در نيمه اول مالكيت 
67درصدي داش��ت ولي بازيكنان اين تيم حتي يك شوت در چارچوب 
هم نزدند! سرمربي آلماني خودش هم قبول دارد بازيكنانش در اين ديدار 
حساس سردرگم بودند: »هنوز نمي توانم بازي تيم در نيمه اول را باور كنم 
و در واقع هيچ كاري انجام نداديم.« واقعيت اين اس��ت كه نيمه دوم هم 
تغييري در وضعيت تيم ايجاد نشد. تنها نكته حائز اهميت تك گلي بود 
كه بازي را به تساوي كشاند. منچستر ضعف هاي زيادي دارد؛ چه تيمي و 
چه انفرادي. برخلاف انتظارات، رانگنيك هم نتوانسته براي اين ضعف ها 
چاره اي پيدا كند. سرمربي آلماني بايد انگيزه را به تيمش بازگرداند. عملكرد 
آنها در مادريد بي انگيزگي و نداشتن عطش گلزني را يك بار ديگر نشان 
داد. من يونايتد هنوز در ليگ قهرمانان حضور دارد و بايد قدر اين موقعيت را 
دانست. عدم موفقيت رانگنيك باعث شده است از هم  اكنون باشگاه به فكر 
پيدا كردن يك جانشين خوب براي او باشد، به  همين خاطر تزلزل جايگاه 

كادر فني را نيز بايد به مشكلات منچستر اضافه كرد. 
مترجم: شيوا نوروزي

نيك رايت

اسكاي اسپورتس

 شأن تیم ملي را با ادبیات سخیف 
پایین نیاورید!

بايد ياد بگيريم در حرفه اي كه هستيم به درستي و به شكل حرفه اي رسالت 
خود را انجام دهيم، اگر هم شكست خورديم و موفق نبوديم، به جاي استفاده از 
ادبيات سخيف و كوچك جلوه دادن ديگران بهتر است به ناكامي اعتراف كنيم. 
باخت تاريخي تيم ملي بسكتبال به قزاقستان به اندازه كافي تلخ بود ولي پاسخ 
غيرحرفه اي سرمربي، تلخي اين نتيجه را دوچندان كرد. مصطفي هاشمي 
جواب سؤال يكي از خبرنگاران در مورد تأثير اشتباهاتش در شكست تيم ملي 

را اينگونه داد: »به كساني كه بسكتبال بازي نكرده اند جواب نمي دهم!«
حضور در تيم ملي چه به عنوان بازيكن و چه به عنوان سرمربي افتخاري است 
كه نصيب همه نمي شود. اين جايگاه آنقدر مهم و بزرگ است كه افراد براي 
رسيدن به آن بايد از فيلترهاي زيادي عبور كنند. واگذار كردن نتيجه به قزاق ها 
باعث شد خيلي از واقعيت ها عيان شود؛ چه در بحث ضعف هاي فني و ميدان 
دادن به بازيكنان بازنشسته، چه در بحث پاسخگويي به اصحاب رسانه. هاشمي 
در اولين نشست خبري خود بعد از به دست گرفتن سكان هدايت تيم  ملي در 
مواجهه با خبرنگاران از در دوستي وارد شد و حتي از منتقدان جدي اش نيز 
درخواست همكاري كرد. او در آن نشست با ادبياتي دوستانه تيم ملي را بر همه 
چيز ارجح خواند، ولي در اولين باخت رسمي اش به عنوان سرمربي تيم ملي آن 
روي سكه را نشان داد. شكست تيم ملي همه را ناراحت كرده است اما بايد چند 
نكته را به آقاي سرمربي گوشزد كنيم، به ويژه  كه او خبرنگاران را به افشاگري 
پس از بازي فردا با سوريه تهديد كرده اس��ت؛ اول اينكه به جرئت مي توان 
گفت اغلب خبرنگاران و اهالي رسانه در طول دوران كاري خود حداقل چند 
بار با تهديدهاي مختلف روبه رو شده اند. اينكه مصطفي هاشمي خبرنگاران 
را از صحبت هايش بعد از بازي با سوريه ترسانده احتمالاً فقط براي خودش 
نگران كننده است چراكه اگر كار به افشاگري بكشد، اهالي رسانه حرف هاي 
زيادي براي گفتن دارند. نكته دوم، سرمربيان موظفند سؤالات خبرنگاران 
را جواب دهند نه اينكه براي ما تعيين تكليف كنند و به صورت گزينشي هر 
سؤالي را كه خواستند پاسخ دهند. براي سرمربي  ای كه عادت دارد مسئوليت 
شكست هايش را بذيرد و خودش را مقصر بداند، قطعاً تشريح اشتباهات و علل 
شكست تيم كار سختي نيست. مگر اينكه جهت شوآف و خالي نبودن عريضه 
مسئوليت باخت را به گردن بگيرد و در مواجهه با سؤال منطقي يك خبرنگار 
واكنشي عصبي نشان دهد و فرار روبه جلو كند. نكته سوم هم ياد آوري دوباره 
ارزش، اعتبار و ش��أن تيم  ملي ايران است. با اينكه سرمربي مي گويد فاصله 
تيم هاي آسيايي كم شده ولي بسكتبال ايران همچنان يكي از قدرت هاي قاره 
است. تيم ملي شالوده بسكتبال ماست و از همه مهم تر نماينده كشورمان در 
رقابت هاي بين المللي. سرمربي حق ندارد هر جا دلش خواست با هر لحني با 
رسانه ها حرف بزند و تيم  را به حاشيه بكشاند. ادبياتي كه او در تالار آزادي به 

كار برد، به هيچ وجه در شأن تيم ملي و بسكتبال ايران نبود. 
در ورزش ايران آقايان هر وقت به حمايت رسانه احتياج دارند، دم از نقش 
مهم رسانه مي زنند ولي تا جا پايشان محكم مي شود و به هدفشان مي رسند، 
گذشته را فراموش مي كنند. در چند سالي كه هدايت تيم ملي دست مهران 
شاهين طبع بود، حاميان مصطفي هاش��مي در رسانه ها، براي آنكه او به 
آرزويش برسد، تلاش زيادي كردند ولي هاشمي جوري رفتار مي كند و 
گذشته را يادش رفته است كه حتي حاميانش نيز لب به انتقاد گشوده اند. 
بد نيست اين جمله را دائماً با خود تكرار كنيم، »ادب مرد به ز دولت اوست.« 
بلاتكليفي مديريت فدراسيون بسكتبال همه را تحت تأثير قرار داده است، 
به خصوص آنها كه با تأييد ردصلاحيت رئيس قبلي جايگاه شان را به شدت 
در خطر مي بينند. فردا بازي حساسي پيش روي تيم ملي است. اصحاب 
رسانه به وظايف خود واقف هستند و طبق معمول رسالت شان را به نحو 
احسن انحام مي دهند، ولي بد نيست به آقای هاشمي، سرمربي تيم ملي 
يادآور شويم به جاي  آنكه به فكر افشاگري در كنفرانس خبري بعد بازي با 
سوريه باشد، بهتر است روي نقاط ضعف تيمش تمركز كند تا با شكست 

حريف، لااقل دست پر مقابل خبرنگاران قرار بگيرد.


